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قیمت بازارنوع سکه
1/145/000سکه تمام طرح جدید
1/135/000سکه تمام طرح قدیم

610/000نیم سکه
320/000ربع سکه

205/000گرمی
112/543هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3895دلار
4190یورو
4840پوند

1155لیر ترکیه
1080درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

5 ماه پس از افتتاح توسط آخوندی

وزارت راه واگذاری کترینگ راه آهن 
به شرکت اتریشی را تکذیب کرد!

صندوق بین المللی پول اعلام کرد: در سه ماهه سوم سال جاری 
سهم دلار آمریکا از ذخایر ارز خارجی کشورها به کمترین میزان 

در 2 سال گذشته رسید.
به گزارش فارس به نقل از راشاتودی صندوق بین المللی پول اعلام کرد: 
براســاس اظهار کشورها که به صورت دوره ای به صندوق بین المللی پول 
ارائه می شود سهم دلار آمریکا از منابع ارز خارجی کشورها در سه ماهه 

سال سوم 2016 به کمترین میزان در 2 سال گذشته رسید.
سومین دوره پیاپی است که سهم دلار از ذخایر ارزی خارجی کشورها 

کاهش می یابد.
این کاهش نشان دهنده افزایش خوش بینی ها نسبت به بهبود اوضاع 
رشد اقتصاد جهانی است. چرا که اقتصادهای اروپایی هم اکنون چشم انداز 

بهتری را نسبت به قبل درباره رشد اقتصادی خود نشان می دهند.
هم اکنون 63/3 درصد ذخایر ارز خارجی کشــورها را دلار تشــکیل 
می دهد که از ســه ماهه سوم ســال 2014 تاکنون کمترین میزان خود 

را تجربه می کند.
ســهم دلار در ســه ماهه دوم ســال جاری از کل ذخایر ارز خارجی 

کشورها 63/8 درصد بوده است.
اما سهم یورو در سه ماهه سوم 2016 از 20 درصد در سه ماهه دوم 

به 20/3 درصد افزایش یافته است.

عضو کمیسیون بودجه مجلس:

بعد از وعده رفع بیکاری
حالا سراغ صندوق توسعه ملی رفته اند!

عضو ناظر کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در صندوق توسعه ملی، 
تصریح کرد: منابع آن چنانی در انتهای ترازنامه صندوق توســعه ملی 

وجود ندارد.
محمد حسینی در گفت وگو با فارس، با اشاره به اینکه رقم موجودی و دارایی 
صندوق محرمانه است، اظهار داشت: با توجه به اینکه قیمت و میزان صادرات نفت 
افزایش یافته اســت، ورودی به صندوق بهتر شده و معمولاً بین منابع و مصارف 
و مجوزهایــی که مقام معظم رهبری می دهد، به همان اندازه مســدودی منابع 
وجود دارد. عضو ناظر کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در صندوق توسعه ملی 
با بیان اینکه خروجی و ورودی صندوق توسعه مستمر است، تصریح کرد: منابع 
آن چنانی در انتهای ترازنامه صندوق توسعه ملی وجود ندارد، اما کفایت سرمایه 

برنامه تقاضای جدید تا پایان سال مشاهده می شود.
حســینی یادآور شد: نباید منابع در صندوق توســعه ملی معطل بماند، در 
شــرایطی که فضــای تولید و اقتصاد نیاز به تزریق منابــع دارد. بنابراین از همه 

پول های صندوق استفاده می شود.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در مورد 1/5 میلیارد دلار پیشنهادی 
دولت به منظور اشتغال روستایی تصریح کرد: این موضوع برای روستاها و مشاغل 
خرد پیشنهاد شد که یک فوریت آن در مجلس رای آورد و اکنون در کمیسیون 
اصلاحات مورد نظر را پشــت ســر می گذارد، تا به شکل شفاف، بخش ها، میزان 

تسهیلات، عاملیت بانک ها، تضامین، شیوه پرداخت، شفاف و روشن شود.
وی در پاسخ به این سوال که چرا مسئولان زودتر به فکر ایجاد اشتغال نبوده اند، 
عنوان کرد: مسئولان فکر می کردند در 6 ماه دوم بتوانند از رکود خارج شوند، اما 

اکنون برای رفع این معضل به چنین نتیجه ای رسیده اند.
بازی سیاسی دولت با اشتغال روستایی

در همین رابطه نائب رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس لایحه برداشــت 
1/5 میلیارد دلار از منابع صندوق توســعه ملی برای اشتغال روستایی را با اما و 
اگر هایی مواجه دانســت که مهمترین آن مغایرت با اساسنامه این صندوق، نحوه 

تخصیص و همچنین برداشت های آزاد دولت از نحوه هزینه کرد این مبلغ است.
به اعتقاد موسوی لارگانی، براساس این اساسنامه، پرداخت ها از صندوق توسعه 
ملی باید ارزی باشد و دیگر اینکه براساس همین اساسنامه منابع می تواند صرفاً 
به بخش خصوصی اختصاص یابد، نه به بخش دولتی، اما متولی وام های اشتغال، 

بانک کارآفرین است که یک بانک دولتی است. 
وی با اشاره به شائبه سیاسی ارائه این لایحه از سوی دولت تأکید کرد: خیلی 
از حرکت ها متأسفانه جنبه سیاسی دارد و وقتی دیگران آن را انجام می دهند، زیر 
ذره بین قرار می دهند و بزرگنمایی می کنند، اما وقتی خودشــان انجام می دهند، 
مانند کبک سر را به زیر برف فرو می برند. برای نمونه؛ در بحث ارز که در دولت 
قبل نوسانی ایجاد شده بود، در شعارهای تبلیغاتی رئیس جمهور عنوان می شد که 
به دلیل مشورت نکردن و سوءمدیریت با چنین نوساناتی مواجه بوده ایم، ولی حالا 
خیلی ساده از کنارش می گذرند و می گویند چون در آخر ماه های سال سفرهای 
سیاحتی و زیارتی زیاد می شود و مطالبه ارز از سوی مردم بالا می رود، این نوسانات 

رخ داده، چرا در این مورد آدرس عدم مشورت و سوء مدیریت را نمی دهند.
موســوی لارگانی افزود: درباره این لایحه هم شائبه سیاسی وجود دارد، چرا 
که مشکل بیکاری، معضل عمده ای در کشور است که با توجه به اینکه 45 درصد 
جمعیت کشور در روستاها زندگی می کنند شعار ایجاد اشتغال روستایی می تواند 
وعده دهان پرکنی باشد و عده ای را به سمت خود جذب کند. در اینجا هم توقع 
ایجاد شــده، اگر مجلس تصویب نکند یا اجازه رهبری جلب نشــود، می گویند 
نگذاشتند و اگر انجام شد که می گویند خودمان این کار را کردیم و هرگونه نقش 

مجلس و رهبری را انکار می کنند.
وی یادآور شــد که برداشت از صندوق توسعه ملی حتی اگر مصوب مجلس 

شود، باید با اجازه مقام معظم رهبری صورت گیرد.
گفتنی است براساس قانون دولت باید هر سال 20 درصد از درآمدهای نفتی 
خود را به صندوق توسعه ملی واریز کند و هر سال نیز 3 درصد به این رقم اضافه 
شود که تا کنون این میزان باید بیش از 30 درصد شده باشد، اما دولت همچنان 
همان 20 درصد اولیه را پرداخت می کند که آن هم با درخواســت هایی همچون 

طرح اشتغالزایی روستایی از دست اندازی دولت در امان نیست. 

مفتح:

جلسات ستاد تنظیم بازار 
در دولت یازدهم هیچ  کارایی ندارد

رئیس سازمان دامپزشکی:

96 درصد شیر توزیعی کشور 
وضعیت مطلوبی دارد

* شاخص کل بورس تهران درادامه ریزش های مکرر خود در پایان معاملات 
دیــروز هــم با کاهش 590 واحدی روی رقم 78 هزار و 896 واحد ایســتاد، 
شــاخص کل هم وزن نیز با کاهش 88 واحدی به عدد 15 هزار و 551 واحد 
رســید.دیروز همچنین سهام شاخص آزاد شناور با کاهش 667 واحدی عدد 
86 هزار و 950 واحد را به نمایش گذاشت.شــاخص بازار اول نیز در حالی با 
کاهش 513 واحدی به عدد 56 هزار و 36 واحد رسید که شاخص بازار دوم 
با 721 واحد کاهش به رقم 167 هزار و 707 واحد دست یافت. روز گذشته 
همچنین شــاخص کل فرابورس )آی فکــس( با کاهش 15 واحدی روی رقم 
852 واحد متوقف شد. بورس تهران دردولت حسن روحانی زیان سنگینی را 

به سهامداران وارد کرده است.
* عملیات کابل برگردان با هدف توسعه شبکه کابل در مراکز مخابرات 
شهید باهنر )شهرستان اسلامشهر(، شهید آثاری، سعادتمند، دهوین، 
جلیل آباد، مومن ورامین از تاریخ 13 دی ماه آغاز می شود.به گزارش 
روابط عمومی مخابرات منطقه تهران، با اجرای عملیات مذکور ارتباط 
تلفنی مشترکین در مرکز مخابرات شهید باهنر )شهرستان اسلامشهر( 
با پیش شــماره های 5646 الی 5649 در محدوده مرکز به مدت 48 
ساعت با اختلال همراه است.براساس همین گزارش با اجرای عملیات 
کابل برگردان ارتباط تلفنی، دیتا و همراه مشترکین در مرکز مخابرات 
شهید آثاری با پیش شماره های 3340 الی 3343 از ساعت 12 بامداد 
به مدت 8 ساعت و در مرکز مخابرات سعادتمند از ساعت 2 بامداد به 
مدت 4 ساعت و در مراکز مخابرات دهوین، جلیل آباد، مومن ورامین 

از ساعت 12:30 بامداد به مدت 5 ساعت دچار اختلال می شود.
* مدیرعامل ســازمان اموال تملیکی از عرضه کالاهای متروکه سازمان اموال 
تملیکی قابل فروش در بورس کالای ایران خبر داد و در رابطه با زمان اجرای 
این طرح گفت: در حال حاضر آمادگی کامل برای عرضه کالاهای منتخب ما 
در بورس کالا وجود دارد و به زودی شاهد عملیاتی شدن نخستین عرضه های 
سازمان اموال تملیکی در بورس کالا خواهیم بود.امین دلیری در گفت وگو با 
فارس افزود: برای حضور در بورس کالای ایران، باید کالاهای عرضه شده دارای 
شرایط و استاندارد قابل قبولی باشند، به این ترتیب هر کالایی را نمی توان روی 
تابلوی معاملات بورس کالا برد.وی به مزایای ورود کالاهای متروکه ســازمان 
اموال تملیکی به بورس کالا اشاره کرد و گفت: با این اتفاق معاملات کالاهای 
سازمان اموال تملیکی برای همگان شفاف تر خواهد شد، در واقع یکی از وظایف 
بورس کالای ایران ایجاد شفافیت قیمت به صورت عادلانه و ایجاد فضای رقابتی 

در بازار کالاهاست که براساس مکانیزم عرضه و تقاضا انجام شود.
* یک نماینده مجلس شورای اسلامی با انتقاد از رویه فعلی دستگاه های 
دولتی در ایجاد مانع برای روســتائیان، از دولت خواســت به جای 
برنامه ریزی برای صرف 1/5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی، 
مشکلات مسکن، آب و کشاورزی روســتائیان را حل کند، چرا که 
روستایی می داند که چطور اشتغال زایی کند. محمداسماعیل سعیدی 
در گفت وگو با فارس، در رابطه با اجازه ای که دولت درباره برداشــت 
1/5میلیارد دلار از منابع صندوق توســعه ملی بابت اشــتغال زایی 
روســتائیان خواهد گرفت و اینکه باید این منابع در چه محل هایی 
هزینه شود، اظهار داشــت: متأسفانه ساختارهای اقتصادی و اداری 
کشــور ما معیوب است و هر کسی که ادعا کند این اعداد و ارقام در 
این فاصله زمانی پایان سال قابل جذب است، دروغ می گوید.وی افزود: 
بنابراین، رقمی که دولت سعی دارد در قالب ایجاد اشتغال روستائیان 
از منابع صندوق توســعه ملی برداشــت کند، قطعاً قابلیت جذب و 
اثرگذاری نخواهد داشــت که درنهایت منجر به ایجاد اشتغال پایدار 
برای روستائیان شــود. این نماینده مجلس با تأکید بر اینکه ما خیر 
دولت را در ایجاد اشتغال برای روستائیان نمی خواهیم و شر نرساند، 
گفت: دولت اگر واقعاً می خواهد روستاها دارای اشتغال پایدار باشند، 
با آنها در زمینه های اداری و بروکراسی های آن تسهیلات ایجاد کند و 

با ایجاد موانع، در کسب و کار آنها خللی ایجاد نکند.
* رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران می گوید: افزایش پایه حقوق 
و دســتمزد کارگران باید با خط فقــر برابری کند و واقعیات زندگی کارگران 
فدای مصلحت اندیشــی ها نشود.غلامرضا عباسی در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: ترکیب شــورای عالی کار اگر چه ســه جانبه است ولی در مورد تعیین 
دســتمزد کارگران سه جانبه پیش نمی رود. متاسفانه شورای عالی کار بیشتر 
حالت دوجانبه دارد و دور میز نشســتن ها هیچگاه نتیجه مطلوبی برای گروه 
کارگری نداشــته است.وی افزود: دولت کارفرمای بزرگ کشور است و از نگاه 
حاکمیتی تصمیم می گیرد، کارفرمایان نیز در خصوص دستمزد با دولت همسو 
هستند در حالی که در شورای عالی کار باید سه جانبه گرایی مدنظر قرار گیرد، 
نظرات جلب و به همه شرکا احترام گذاشته شود تا جلسات مزد بی نتیجه نماند.

رئیس سازمان دامپزشکی کشور گفت: طی آخرین بررسی و 
پایش شیر 96 درصد شیر توزیعی کشور در وضعیت مطلوب بوده 
و هیچ گونه باقیمانده دارویی یا فلزات سنگین در شیر مشاهده 

نشده است.
مهــدی خلج در گفت وگو با فارس، در پاســخ به اینکه طبق آخرین 
پایش های انجام شده از سوی شما در مورد باقی مانده دارویی یا هورمونی 
در شــیر و مرغ به چه نتایجی رسیده اید، اظهار داشت: سالانه 2 میلیون 
و 800 هزار بازرســی و بازدید از مراکز تهیه و توزیع فرآورده های دامی 
از جمله شــیر، مرغ و گوشت انجام می شود که رقمی حدود 25 هزار تن 
از این فرآورده ها که قابلیت مصرف انســانی دارد، به دلیل عدم تطابق با 

استانداردهای سازمان دامپزشکی از چرخه مصرف حذف می شود.
وی اضافه کرد: در کنار آن یکسری برنامه برای پایش میزان باقیمانده 
سموم کشــاورزی، باقیمانده دارویی و آلاینده هایی مانند فلزات سنگین 
و ســرب داریم، تا ببینیم فرآورده های دامی در این زمینه چه وضعیتی 
دارند، چرا که از ظاهر محصول نمی توان چنین مواردی را تشخیص داد.

رئیس سازمان دامپزشکی کشور در مورد آخرین نتایج پایش شیر خام 
گفــت: طبق آخرین پایش 96 درصد نمونه ها با وضعیت مطلوب انطباق 
دارنــد و وضعیت خوبــی در این زمینه داریم و در هیچ یک از نمونه های 
شــیر، باقیمانده دارو و فلزات ســنگین وجود نداشته و تنها در 4 درصد 

باقیمانده سموم کشاورزی دیده شده است.

معاون سابق وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: جلسات ستاد تنظیم 
بازار در دولت یازدهم هیچ کارایی ندارد.

محمدصادق مفتح جلســات ســتاد تنظیم بازار در نهاد ریاست جمهوری را 
بی فایده ارزیابی و به »نســیم آنلاین« خاطرنشان کرد: مشخص نیست جلسات 
ستاد تنظیم بازار در نهاد ریاست جمهوری به چه ترتیب و در چه سطحی برگزار 
می شــود اما حداقل می توان گفت اگر این جلســات در سطح بالایی هم برگزار 
می شــود هیچ کارآیی ندارد. هرچند کــه ورود معاونت اجرایی رئیس جمهور به 
موضوع تنظیم بازار مشــکلات را چند برابر کــرد، الان دو نهاد برای تنظیم بازار 

تبدیل به سه نهاد شده است.
وی با اشــاره به ساز و کار تنظیم بازار در دولت گذشته گفت: در دولت قبل 
ستاد تنظیم بازار در وزارت صنعت، معدن و تجارت تشکیل می شد. یعنی حتی 
اختیارات معاونت اجرایی رئیس جمهور هم به وزارت صنعت، معدن و تجارت تنفیذ 
شده بود. آن زمان برای تنظیم بازار کشور در یک نقطه تصمیم گیری می شد، اما 

الان سه متولی کاملًا متفاوت با یکدیگر تنظیم بازار را برعهده دارند.
معاون ســابق وزیر صنعت افزود: در حــال حاضر دولت یازدهم هم می تواند 
مسئولیت تنظیم بازار را مانند دولت قبل از طریق معاون اول رئیس جمهور به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت محول کند. در حال حاضر دولت یک بازوی قدرتمند و 
توانمند به نام اصناف را به طور کامل  رها کرده است. اصناف در تنظیم بازار کاملًا 

منفعلند و هیچ نقشی را برای خود نمی بینند.
مفتح با شکست خورده دانستن برنامه های دولت تدبیر و امید در تنظیم بازار 
تصریح کرد: دولتمردان حتی اگر مدعی برگزاری جلسات تنظیم بازار هستند باید 
بدانند که بازار با برگزاری چند جلسه تنظیم نمی شود. خروجی این جلسات نشان 
می دهد که تقسیم کار و سازماندهی تنظیم بازار در این دولت شکست خورده است.

مفتح تصریح کرد: تنظیم بازار مقوله ای است که در ظاهر آسان به نظر می رسد 
ولی کاری بسیار تخصصی و فنی بوده و نیازمند تجربه است. این تخصص و تجربه 
اصلًا در وزارت جهاد کشاورزی نیست. دغدغه وزارت جهاد کشاورزی این است که 
با بالا نگه داشتن قیمت محصولات کشاورزی در کشاورزان انگیزه تولید ایجاد کند. 

آنها نه دیدگاهی درباره تنظیم بازار دارند و نه اعتقاد و ابزار این کار را.
وی گفت: وقتی مسئولیت تنظیم بازار به وزارت جهاد کشاورزی واگذار شد، 
ابزارهای این کار در اختیار وزارت صنعت، معدن و تجارت باقی ماند و آقای حجتی 
و مدیرانش مســئولیت تنظیم بازار را بدون ابزار پذیرفتند. سؤال ما از مسئولان 
وزارت جهاد کشاورزی این است که وقتی متوجه شدید ابزار تنظیم بازار ندارید، 
چرا مســئولیت این کار را پذیرفتید؟ چرا اجازه ندادید، دستگاه تخصصی تنظیم 

بازار این کار را برعهده بگیرند؟
معاون ســابق وزیر صنعت بیان کرد: از قبل انقلاب مســئولیت تنظیم بازار 
بر عهده وزارت بازرگانی بوده اســت. الان این وزارتخانه تبدیل به وزارت صنعت 
معدن و تجارت شده اند. مســئولان وزارت جهاد کشاورزی اگر راست می گویند 
چرا مســئولیت تنظیم بازار را به وزارت صنعت، معدن و تجارت برنمی گردانند؟ 
مسئولان وزارت جهاد کشاورزی به دنبال بهانه ای برای فرار از مسئولیت هستند، 

بنابراین می گویند ما ابزار نداریم.

صندوق بین المللی پول:

کشورهای جهان سهم دلار آمریکا
 از ذخایر ارزی خود را کاهش داده اند

ماه  مــرداد  که  حالی  در 
امسال وزیر راه و شهرسازی 
رسما روبان واگذاری کترینگ 
راه آهن به اتریشی ها را قیچی 
کرده بود حالا پس از گذشت 
این  عمومی  روابــط  ماه،   5
را  واگذاری  ایــن  وزارتخانه 

تکذیب کرده است.
24 مرداد ماه امسال وزیر راه 
و شهرسازی به همراه مدیرعامل 
سابق را ه آهن در ایستگاه راه آهن 
تهــران حضور یافت تــا به طور 
رســمی کترینگ اتریشــی ها را 
افتتاح کنــد. عباس آخوندی در 
آن روز تقریبا یک ســاعتی را به 
گشت و گذار از این کترینگ گذراند 
و دستپخت سرآشپز ها اتریشی را 

به کرات تست کرد.
در این مراسم،  عباس آخوندی 

واگــذاری کترینگ قطارهای  از 
ایرانی به اتریشی ها استقبال کرده 
و گفته بود: با افتتاح کترینگ قطار 

نه فقط یک بنگاه اقتصادی افتتاح 
شــده بلکه آغازی بــرای ارتقای 

سطح خدمات رسانی است.

تصاویر این مراسم که مقامات 
اتریشی از جمله مدیران شرکت 
حضور  هــم  اتریش  »دونــای« 

داشتند در همان زمان در رسانه ها 
منتشر شــد و هم اکنون نیز در 
آرشــیو عکس سایت های خبری 

موجود است.
بــا این همــه و در حالی که 
حــدود 5 مــاه از ایــن افتتاح و 
بهره بــرداری می گــذرد به یک 
باره روابط عمومــی وزارت راه و 
شهرسازی از اساس این موضوع 

را تکذیب کرده است.
ایــن تکذیبیه در جریان یک 

برنامه تلویزیونی اعلام شد.
شب یکشنبه در برنامه »متن 
و حاشــیه« واگــذاری کترینگ 
راه آهن به اتریشی ها توسط حسین 
شریعتمداری مدیر مسئول روزنامه 
کیهان مورد انتقاد قرار گرفت. وی 
با بیان این کــه امروز حدود 40 
میلیارد دلار سالانه واردات قاچاق 

وجود دارد، گفت: واردات قاچاق 
باعث می شود کارگاه های صنعتی 
تعطیل و اشــتغال ضربه ببیند. 
در حالی که شما نیاز به اشتغال 
دارید حتــی کترینگ قطارهای 
اتریشی  مسافری به یک شرکت 
واگذار می شود یا ساخت بزرگراه 
تهران - شمال به شرکت خارجی 

داده می شود.
ناگهان در پایان برنامه مذکور 
مجری برنامه اعــلام کرد روابط 
عمومی وزارت راه و شهرســازی 
طی تماسی اعلام کرده که بحث 
واگذاری کترینگ صحت نداشته 

و تکذیب می شود.
مدیر مسئول کیهان هم پس از 
این اظهارات مجری اعلام کرد که 
وزارت راه خودش خبر واگذاری را 

اعلام کرده بود.

تاریخ داشتن اعتبار کارت های بانکی تضییع حقوق مصرف کننده است
رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان:

رئیس ســازمان حمایت 
مصرف کننــدگان از تعیین 
تاریخ اعتبار برای کارت های 

بانکی انتقاد کرد. 
محمود نوابی دیروز در نشست 
خبری به مناسبت ارائه گزارش 
عملکرد از سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان اظهار 
داشــت: نوابی در ادامه در پاسخ 
به پرسش خبرنگار فارس مبنی 
بر اینکه چرا ســازمان حمایت از 

تولیدکنندگان  و مصرف کنندگان 
در مواقعی که قیمت کالا افزایش 
می یابد، فقط اظهار نظر می کند 
و در عمل منفعتی عاید مصرف 
تولیدکننــدگان  و  کننــدگان 
نمی شــود گفت: ما هم نظارت 
می کنیم و هم مسائل را پیگیری 
می کنیــم، به عنــوان مثال در 
مواردی مثــل کارت های بانکی 
ســوال من این اســت که برای 
چه اعتبار این کارت ها باید تمام 

شود، ما دلیل این را نمی دانیم و 
این تضییع حقوق مصرف کننده

است.
رئیس سازمان حمایت همچنین 
در پاســخ بــه تســنیم، گفت: 
تغییرات نرخ ارز و افزایش یکباره 
قیمت کالا در بازار تاثیرگذار بود 
اما باید در نهایت اذعان داشــت 
که فعالیت های سازمان حمایت 

زیاد است.
نوابی اظهار کرد: هر سازمانی 

در حوزه اختیــارات خود حکم 
تعزیرات  ســازمان  و  می دهــد 
مسئول رســیدگی به گزارشاتی 
است که توسط سازمان حمایت 
بــه آن ارائه می شــود و فرآیند 
رسیدگی به شکایات و پرونده ها 

باید طی شود.
رئیــس ســازمان حمایــت 
در ادامه صحبت هــای خود در 
اخیر  قیمت  افزایــش  خصوص 
خودروهــای وارداتــی، گفــت: 

افزایش قیمــت دلار نباید باعث 
افزایــش قیمــت خودروهــای 
وارداتی شــود زیــرا واردات این 
خودروهــا قبل از افزایش قیمت 
دلار صــورت گرفته و در صورت 
دریافت شکایت مردمی بشدت با 

متخلفان برخورد می کنیم.
در خصوص  همچنین  نوابی 
گرانی گوشت قرمز در بازار مصرف 
تأکید کرد: افزایش قیمت گوشت 
در بــازار به خاطر بالا رفتن نرخ 

دام زنــده از 12 هــزار تومان به 
16 هزار تومان است هر چند که 
در این خصوص باید افزایش نرخ 
عمده فروشی و خرده فروشی را نیز 

در نظر داشت. 
وی یادآور شــد: بــا افزایش 
قیمت روزهای اخیر دلار توجیه 
صادرات دام زنده بیشــتر شده 
اســت که این امر نیز بی تاثیر در 
افزایش قیمت گوشــت قرمز در 

بازار نیست.

مدیرعامل شرکت انبارهای 
عمومی و خدمات گمرکی ایران 
یک ســردخانه  راه اندازی  از 
مجهز در فرودگاه امام خمینی 
از فاسد شدن  برای جلوگیری 
این شرکت  درانبارهای  کالاها 

خبرداد.
ولــی آذروش دیــروز دریک 
نشست خبری و درپاسخ به سوال 
اقتصــادی کیهان مبنی  خبرنگار 
براینکه شــنیده شــده بخشی از 

کالاهای خوراکی ای که در انبارهای 
شرکت شــما دپو شده بود پس از 
فاسد شــدن وارد بازار شده است 
گفــت: در مدتی کــه بنده به این 
شــرکت آمده ام )5 ماه(گزارشی از 

فاسد شدن کالاها نداشته ایم.
وی درعین حال اظهار داشت: 
باتوجه بــه تاکید شــورای عالی 
امنیت ملی و به منظور پیشگیری 
از فاسدشدن کالاها طی 2ماه یک 
ســردخانه مجهز به ســه دما در 

راه اندازی  خمینــی  امام  فرودگاه 
کردیم.

آذروش با بیان اینکه97درصد 
جابجایی کالاهای شــرکت ما در 
فــرودگاه امــام خمینــی صورت 
می گیرد افزود: با راه اندازی سردخانه 
مورد اشــاره امکان نگهداری انواع 

گوشت،گل و گیاه و... را داریم.
ادامه پرســید  خبرنگار ما در 
طبق آمار خودتان، شرکت انبارهای 
عمومــی و خدمــات گمرکی در 

حال حاضر با زیــان 57 درصدی 
می کنید  پیش بینی  لذا  روبروست 
چه زمانی از این زیان خارج شوید؟

ولی آذروش پاسخ داد: اعتقادم 
این اســت که در 2ماه پایانی سال 
بتوانیــم وضعیــت مطلوبی برای  
مجمع و اعلام به بازنشستگان که 
سهامداران ما هستند داشته باشیم.

وی در ابتدای سخنانش اظهار 
داشت: 5 ماه پیش 97 درصد شعب 
این شرکت در سراسر کشور زیان ده 

بــود اما الان بیــش از 40 درصد 
شرکت از زیان خارج شده  است.

وی افــزود: این رقــم با وجود 
کاهــش 6 درصدی واردات کالا به 
کشور در 6 ماهه اول امسال طبق 

آمار گمرک، محقق شده است. 
آذروش گفت: در واردات،  وصول 
در  و  روز   6 بــه  روز   27 از  کالا 
صادرات هم به یک ساعت کاهش 

یافته است. 
انبارهای  شــرکت  مدیرعامل 

عمومی و خدمات گمرکی ایران با 
بیان اینکه حداکثر افزایش تعرفه 
این شــرکت در ســال جاری 10 
درصد بود، گفت: در ســال 94 دو 
مرحله افزایش تعرفه در این شرکت 

رخ داد که جمعاً 85 درصد بود.
وی افزود: طی سال های 93 و 
94 درآمد شرکت ما از محل تخلیه 
و یا جــذب کالا از 3 درصد بالاتر 
نرفته بود ، اما این رقم در سال 95 

به 13 درصد افزایش یافت.

آذروش : طی5ماه اخیر

گزارشی از فاسد شدن کالا در انبارهای شرکت خدمات گمرکی نداشته ایم

یک تولید کننده و توزیع 
کننده برنج گفت: دلالان با 
مخلوط کردن برنج ایرانی و 
خارجی سود بالایی می برند.

مهــدی شــریفی، گفــت: 
امسال وضعیت تولید برنج برای 
کشاورزان بسیار مناسب بوده و 
از لحاظ قیمت نیز به نسبت سال 
گذشته حداقل 60 تا 70 درصد 

افزایش داشته ایم.
شریفی در گفت وگو با نسیم 
آنلاین افزود: این افزایش قیمت 
برای دلالان بیش از این ها بوده 
است و تفاوتش با کشاورز در این 
است که کشاورز برنج خالص و 
بسیار مرغوب ایرانی را به دست 

یک تولید کننده برنج ایرانی:

دلالان با مخلوط کردن برنج ایرانی و خارجی بیشترین سود را می برند
خریدار می دهد 
دلالان  مــا  ا
برنج های ایرانی 
را با برنج درجه 
خارجی  یــک 
کرده  مخلوط 
و به مشــتری 
عرضه می کنند.
اظهار  وی 
در  داشــت: 
به جرأت  واقع 
گفت  می توان 
که به دســت 
از  یــک  هیچ 

مشــتریان برنــج 100 درصد 
نمی شــود  داده  تحویل  ایرانی 

یعنــی هزینه برنج مرغوب را از 
آنان می گیرند در حالی که تنها 

50 درصد بســته بندی ها برنج 
ایرانی است.

تأکید کرد: دلال  شــریفی 
یک سود 100 درصدی از این 
در  می شــود  نصیبش  موضوع 
دو مــاه اخیر نیــز قیمت برنج 
در مازندران هیچ گونه افزایش 
قیمتی نداشته است زیرا دلال ها 
تصمیــم بر ایــن گرفته اند که 
مدتی هیچ گونه خریدی نداشته 
باشند در واقع الان در کارخانه ها 
برنــج وجــود دارد اما خریدی 

صورت نمی گیرد.
این تولیدکننده برنج ایرانی 
اضافــه کرد: خرید نمی کنند تا 
کشاورزان مجبور شوند برنج را 
با قیمت پایین تر بفروشند و به 
این ترتیب بتوانند سود بیشتری 

را در جیب خود انباشته کنند و 
بعد همان برنج را در شهرهای 
دیگر با قیمت بســیار بالاتر به 

فروش برسانند.
خاطرنشــان  پایان  در  وی 
کــرد: اگــر در تهــران هــم 
تغییــر قیمتی صــورت گرفته 
بوده  بنکــداران  توســط خود 
اســت که بــر روی قیمت آن 
کشــیده اند. زیرا برنج در تهران 
کیلویــی 14 تا 16 هزار تومان 
هم به فروش می رسد و این در 
حالی است که در مازندران حتی 
با قیمت 10 هزار و 500 تومان 
نیز برنج اعلای ایرانی به فروش 

نمی رسد.

کوتاه اقتصادی

یکسان سازی  وعده  علی رغم 
نرخ ارز تا پایان سال 95، رئیس 
کل بانک مرکزی به گونه ای اجرایی 
شدن این سیاست در سال جاری 

را منتفی اعلام کرد.
در شرایطی که گمانه زنی ها برای 
عدم تحقق سیاست یکسان سازی نرخ 
ارز وعده داده شــده بانک مرکزی تا 
پایان ســال جاری افزایش یافته بود 
و از ســمت این بانک موضع مشخص 
و یــا زمان دقیقی اعلام نشــد، اخیرا 
رئیس کل بانک مرکزی در تازه ترین 
اظهارات خود به گونه ای عنوان کرده 
که یکسان سازی نرخ ارز در سال جاری 

محقق نمی شود.
به گزارش فارس، سیف با حضور 
در یک برنامه تلویزیونی، درباره قیمت 
دلار تعادلی گفته است: 3600 تومان 
می تواند نرخ واقعی ارز باشــد اگرچه 
نمی تواند قیمت دقیق ارز را به قطعیت 
اعلام کرد اما رقم اعلام شده با توجه به 
شرایط کنونی کشور رقم درستی است.
رئیس کل بانک مرکزی با تاکید 
بر اینکه، زمان یکسان سازی نرخ 6 ماه 
پس از تامین پیش نیازهاست، گفت: 
در حال حاضر ســرعت عمل و تعامل 
بانک هــای ایران بــا بانکهای جهانی 
شــتاب لازم را ندارد، در حال حاضر 
نمی توان زمانی را برای یکسان سازی 
نرخ ارز مشــخص کرد، اما دو ماه بعد 
از تامین پیش نیازها می تواند این کار 
صورت گیرد که بخشی از برنامه مورد 
نیاز برای یکسان سازی نرخ ارز عملیاتی 

شده است.
وی در واکنــش بــه انتقــادات 
کارشناســان هم اظهار داشت: من از 
صاحب نظــران می خواهم که گمانه 
زنی هایشان علمی باشد، اینکه دولت 
بخواهد برای تامین کســری بودجه 
خود نرخ دلار را افزایش دهد درست 
نیست زیرا با این اقدام تورم به شدت 
رشد می کند در حالی که در کشور ما 

تورم مهار شده است.
وعده شش ماه پس از برجام

ایســنا، خبرگزاری حامی دولت 
در این مورد گزارش داد: سیف با این 
توضیح که تا به حــال همواره تاکید 
داشــته یکسان سازی نرخ ارز با ایجاد 
شرایط و پیش نیازهای لازم در زمان 
مناســب خود حتما اجرایی می شود، 
گفته اســت نظر ما یکسان سازی نرخ 
ارز شــش ماه پــس از تامین الزامات 
اجرایی شدن این سیاست است. حتی 
زمانی که گفته بودم شش ماه پس از 
اجرایی شــدن برجام و آسیب سازی 

شرایط محقق خواهد شد.
رئیس کل بانــک مرکزی عنوان 
می کرد تا شــش ماه پــس از اجرایی 
شدن برجام که خود می تواند شرایط 
را برای یکسان سازی فراهم کند، این 
سیاســت اجرایی خواهد شد ولی در 
شرایطی که اعلام شــده بود تا نیمه 
اول امســال ارز یکسان سازی خواهد 
شد، اما سیف می گوید این موضوع به 

زمان دیگری موکول شده است.
به هر حال سال جاری هم نتوانست 

ارز تک نرخی به ویژه برای دلار را برای 
اقتصاد ایران به همراه داشــته باشد و 
تنها با آماده شدن شرایطی رئیس کل 
بانک مرکزی از آن سخن گفته زمان 
تحقق آن از شــش ماه به دو ماه پس 
از تامین پیش نیازها کاهش یافت که 
البته این موضوع خود می تواند نزدیک 
شدن به ارز تک نرخی را نوید دهد اما 

در زمانی نامعلوم.
4 سال گذشت!

اما در ادامه واکنش ها به نوسانات 
ارزی هفته های اخیر، معاون وزیر اسبق 
اقتصاد هم گفته اســت: اکنون حدود 
چهار ســال است که رئیس جمهور از 
ارز سخن میگوید.  یکسان سازی نرخ 
وعده داده شــده بود از  اوایل ســال 
1395 یکسان سازی ارز در دستور کار 
قرار گرفته شود ولی اکنون می بینیم 
که هنوز شرایط آن فراهم نشده است.
حســینی  مســتخدمین  حیدر 

عنــوان کــرد: بــه نظر مــن بانک 
مرکــزی و دولتمــردان در زمینــه 
سیاست گذاری های اقتصادی از جمله 
سیاســت های ارزی انسجام ندارند و 
بــه این ترتیب نیز فعــالان اقتصادی  
مشخصی  سیاست های  بر  نمی توانند 
حســاب باز کنند ولی بــا این حال 
تاکید می کنم که این روند باید  تغییر 
کند و تکلیف برخی از مسائل از جمله 
یکسان ســازی ارز و نرخ ارز مشخص 
شود چرا که ادامه این وضعیت باعث 
شده که ســرمایه گذاران رغبتی برای 
ورود به کشــور نداشــته باشند، در 
نتیجه وضعیت اقتصادی کشــور نیز 

سامان نیابد.
معاون پیشین رئیس بانک مرکزی 
گفت: اکنون نیز شاهد نوسانات پایدار 
ارز هســتیم ولی می بینیم که درباره 
آن توضیحات جامع و مناســبی ارائه 
نمی شــود. مثلا بانــک مرکزی اعلام 

کرده است نرخ ارز تحت تاثیر مواردی 
مانند ریاست جمهوری ترامپ، سفرهای 
اربعین و ژانویه و ... قرار گرفته است در 
حالی که این سوال وجود دارد که چرا 
در حالی که ما ادعا می کنیم ارتباطی 
با آمریکا نداریم، بازار ارز کشــور باید 
این قدر وابسته به تغییرات در آمریکا 
باشــد؟ البته که عوامل موثر در نرخ 
ارز فقط بیرونی نبوده و بخشی از آنها 

درونی هستند.
رویکرد دولت شفاف نیست

ادامه داد:  مستخدمین حسینی 
در روزهای گذشته شاهد آن بودیم 
که دلار به مرز 4200 تومان هم رسید 
و با ورود بانک مرکزی کاهش یافت 
در حالی که به نظر من وظیفه بانک 
مرکزی بود که نوسانات را پیش بینی 
و  آنهــا را مدیریت کند چون اکنون 
80 درصد ارز در دست دولت است و 
دولت با اختیاراتی که دارد می تواند 
نــرخ ارز را مدیریت کند. ولی به هر 
حال رویکــرد دولت و بانک مرکزی 
در نرخ ارز شفاف نیست و این باعث 
می شود بعضا شــبهاتی در این باره 
مطرح شــود که دولت عامدانه نرخ 
ارز را بالا می برد تا کسری بودجه را 
جبران کند. این در حالی اســت که 
اگر شفاف باشــد و توضیحات لازم 
و جامع را ارائه دهد، چنین شبهاتی 

مطرح نخواهد شد.
وی درباره فروپاشی یا ورشکستگی 
ریال که در هفته های قبل و به دنبال 
افزایش نرخ ارز مطرح شــد، توضیح 

داد: البته چنین عبارتی منطقی نبوده 
و مبالغه  اســت ولی به هر حال باید 
بدانیم که ما در ایران اقتصاد متعادلی 
نداریم و اگر وضعیت بازارهای پولی و 
مالی را بررسی کنیم می بینیم که در 

وضعیت عدم تعادل به سر می برند.
مستخدمین حسینی درباره این 
موضوع کــه افزایش نرخ ارز به زعم 
بسیاری می تواند به نفع اقتصاد کشور 
باشد بیان کرد: در نظر داشته باشیم 
که یکی از مهم ترین وظیفه های بانک 
مرکزی در دنیا حفظ ارزش پول است 
و برخی کشورها که مثل چین ارزش 
پــول خود را به نفــع اقتصاد ملی و 
افزایــش صادرات  پاییــن می آورند 
در شــرایطی این کار را می کنند که 
سه هزار میلیارد دلار در خزانه خود 
ذخیره داشته باشند و این اقدام برای 
شرایط اقتصاد ما مناسب نیست و به 
دلیل متلاطم بودن اقتصاد ما، از بین 
رفتن ارزش پــول ملی بحران ایجاد 

می کنند.
گفتنی است پس از مدت ها التهاب 
در بــازار ارز بالاخره معــاون نظارتی 
بانک مرکزی گفته است: 124 نفر از 
خریداران و فروشندگان عمده ارز به 

سازمان مالیاتی کشور معرفی شدند.
بنا بر اظهارات فرشاد حیدری، اگر 
عملکرد این افراد سوداگرانه تشخیص 
داده شــود ضمن اینکــه از بابت کار 
قاچاق با آنهــا برخورد قانونی صورت 
می گیرد باید مالیات درآمد حاصله را 

نیز بپردازند.

علی رغم وعده های مکرر

سیف: نمی توان زمانی را برای یکسان سازی نرخ ارز مشخص کرد!


